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خبراخبار

 با دستور مستقیم وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی

ساخت و ساز مترو در مجاورت 
حافظیه شیراز متوقف شد

با دستور مستقیم وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
مجاورت  در  مترو  پروژه  گسترش  دستی،  صنایع  و 
حافظیه شیراز تا انجام بررسی های کارشناسی متوقف 

شد.
به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، 
در روزهای اخیر انتشار خبری مبنی بر توسعه خط دو 
متروی شیراز تا مجاورت حافظیه نگرانی هایی را برای 
فعالان حوزه میراث فرهنگی و دوست داران ادبیات و 
فرهنگ کشورمان ایجاد کرده بود. موضوعی که سبب 
شد تا شماری از فعالان این حوزه نگرانی خود را از 
طرق مختلف به وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی، مدیران شهری شیراز و ... منتقل کنند. 
صالحی  رضا  سید  نیز  پیگیری ها  این  نتیجه  در 
صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر  امیری، 
دستی دستور داد تا پروژه احداث و گسترش خط دو 
متروی شیراز در مجاورت حافظیه تا انجام بررسی های 

کارشناسی متوقف شود. 
دو  خط  گسترش  که  کرده  تاکید  امیری  صالحی 
این مجموعه  به  نباید  به هیچ عنوان  متروی شیراز 
آسیبی وارد کرده یا آن را در معرض آسیب قرار دهد، 
در همین راستا نیز بررسی های کارشناسی با دستور 
وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آغاز 

شده و نتایج آن اعلام خواهد شد. 

منوچهر والی زاده:
پول پس انداز می کنیم اما روی 
کودکان سرمایه گذاری نمی کنیم

منوچهر والی زاده معتقد است ما سرکار می رویم 
پول پس انداز می کنیم و برای خودمان سرمایه گذاری 
می کنیم پس چرا به کودکان که سرمایه های اصلی این 
سرزمین و آینده سازان هستند نباید توجه کنیم؟ کاری 
ندارم این جشنواره تا چه اندازه توانسته موفق باشد 
و تا چه اندازه شکست خورده است، اصل ماجرا این 
است که سینمای کودک یک ژانر مهم و پر مخاطب 

در سینما است.
به گزارش خبرآنلاین، دالتون ها و لوک خوش شانس 
را به خاطر دارید؟ صدای لوک خوش شانس را چطور؟ 
اگر آن در خاطراتان هست پس یعنی کودکی شما 
است،  شده  عجین  والی زاده  منوچهر  با صدای  هم 
صدایی که هیچ یک از ما آن را از خاطر نمی بریم و 
فیلم های سینمایی  بلکه در  انیمیشن ها  تنها در  نه 
هم برای ما خاطره سازی کرده است. به بهانه شروع 
جشنواره بین المللی کودک و نوجوان سعی کردیم به 
خاطره بازی و گفت وگو با منوچهر والی زاده دوبلور 

پیشکسوت بپردازیم که در ادامه می خوانید. 
منوچهر والی زاده بازیگر و دوبلور سینما و تلویزیون 
می گوید:  نوجوان  و  کودک  جشنواره  جایگاه  درباره 
برای  و  می کنیم  پس انداز  پول  می رویم  سرکار  »ما 
خودمان سرمایه گذاری می کنیم پس چرا به کودکان 
سازان  آینده  و  سرزمین  این  اصلی  سرمایه های  که 
هستند نباید توجه کنیم؟ کاری ندارم این جشنواره تا 
چه اندازه توانسته موفق باشد و تا چه اندازه شکست 
خورده است، اصل ماجرا این است که سینمای کودک 
یک ژانر مهم و پر مخاطب در سینما است و باید 
همانقدر که به جشنواره های مختلف برای بزرگسالان 

اهمیت می دهیم به جشنواره کودکان هم بپردازیم.«
به  اهمیت  برای  ارگان ها  دیگر  نقش  درباره  او 
کودکان می گوید: »البته نقطه نظر من فقط جشنواره 
نیست، باید فیلم های سینمایی زیادی در این عرصه 
ساخته شود، باید کتاب، سریال تلویزیونی تئاتر برنامه 
کودک و موارد بسیاری در این زمینه ساخته شود تا 
بتوانیم جایگاه کودکان را حفظ کنیم و به آن ها بال 
و پر بدهیم و قطعا کودکان هم از این ماجرا استقبال 
می کنند، بخشی از انیمشن هایی که این سال ها مورد 
توجه کودکان قرار گرفته  به خاطر دوبله بوده است؛ 
کودک  فیلم های  دوبله  از  به شخصه، همیشه  من 
و انیمشن لذت برده ام و برایم مایه افتخار است که 

بتوانم برای کودکان کار کنم.«

رقابت فیلم های کمدی در سینمای ایران 
همچنان ادامه دارد

 »زودپز« پرفروش ترین فیلم هفته
»زودپز« به کارگردانی رامبد جوان در همان اولین 
هفته از اکران خود عنوان پرفروش ترین فیلم هفته 

را از آن خود کرد.
در هفته ای که سینمای ایران پشت سر گذاشت 
»زودپز«  اجتماعی  کمدی  فیلم  مهر(   ۱۸ تا   ۱۱(
به کارگردانی رامبد جوان از ۱۷ مهر در سینماهای 
سراسر کشور اکران شد و توانست خیلی زود عنوان 

پرفروش ترین فیلم هفته را از آن خود کند.
سالن   ۴۴۲ در  اکران  با  سینمایی  فیلم  این 
سینما و ۲۶۰۲ سانس، بیشتر از ۱۵۸ هزار بلیت 
فروخت تا مجموع فروشش به عدد ۶،۵ میلیارد 
نوید  فیلم »زودپز« که  تومان برسد.  داستان 
محمدزاده و محسن تنابنده در آن ایفای نقش 
می کنند، به دهه شصت برمی گردد. این فیلم 
داستان سه دوست را روایت می کند که پس از 
ترکیدن یک زودپز در محله ای قدیمی ماجرایی 
جذاب برایشان رقم می خورد. انتظار می رود این 
فیلم کمدی رکوردهای فروش را در سینمای ایران 

جابه جا کند.
»ببعی قهرمان« با اکران در۴۵۳  سالن و ۳۹۴۵ 
سانس توانست بیشتر از  ۱۴۲ هزار بلیت بفروشد 
تا در دومین هفته از اکران خود فروشی بالغ بر ۶،۳ 
میلیارد تومان داشته باشد.  این فیلم هفته گذشته 
عنوان پرفرپش ترین اثر درحال اکران را از آن خود 
کرد. در این هفته اما با وجود فروشی بیشتر از 
هفته گذشته نتوانست این عنوان را حفظ کند و در 
جایگاه دوم فهرست پرفروش ها ایستاد. در خلاصه 
داستان این فیلم کودک آمده: »ببعی که همیشه 
مجلات جغد قهرمان دربارهٔ پرواز را می خواند در 
سر رؤیای پرواز دارد و می خواهد مانند یک پرنده 

پرواز کند…«
»تگزاس ۳« به کارگردانی سید مسعود اطیابی 
سومین فیلم پرفروش هفته بود. این اثر سینمایی 
با فروش بیش از ۵۵ هزار بلیت در  ۳۵۸ سالن  
میلیارد  از ۳٫۶  بیشتر  فروشی  سانس،  و۱۸۳۲  
تومان داشت. اکران این اثر که از هشتم خرداد 

سال جاری آغاز شده است، همچنان ادامه دارد.
حاوی  مجسّمه های  ماجرای  از  پس  فیلم،  این 
کوکائین در قسمت قبلی شروع می شود. جایی که 
ساسان )با بازی سام درخشانی( وبهرام )با بازی 
پژمان جمشیدی( باقی مجسّمه ها را پیدا کنند تا 

مشکل امنیتی و گروگانگیری برطرف شود اما…
نام »پول و پارتی«، همچنان در فهرست فیلم های 
پرفروش دیده می شود. این فیلم سینمایی با اکران 
در ۲۳۶۸ سانس   و۴۲۴  سالن توانست نزدیک به  
۳۳ هزار بلیت بفروشد تا فروش این هفته اش به 

بیشتر از ۳٫۲ میلیارد تومان برسد. 
در خلاصه داستان این فیلم  که ساعد سهیلی، 
جعفری،  امیر  هاشمی،  هدی  احمدیه،  پردیس 
هادی کاظمی، و… در آن ایفای نقش می کنند، 
آمده: »تو زمونه ای که همه عاشق پولت میشن، 
پات  زیر  ماشین  عاشق  میشن،  خونه ات  عاشق 

میشن، یکی پیدا شده عاشق خودت شده!«
»مفت بر« به کارگردانی عادل تبریزی دیگر اثر 
پرفروش هفته بود. این فیلم سینمایی با فروش 
 ۲۳۶۲ و  ۳۹۵سالن  در  بلیت  هزار   ۵۲ از  بیش 
تومانی  میلیارد   ۲٫۹ فروشی٫  توانست  سانس 

داشته باشد.
فیلم »مفت بر« یک عاشقانه بر بستر کمدی 
بر  تکیه  با  است  کرده  کارگردان سعی  که  است 
است  گرفته  شکل  که  شادی  فضای  و  موسیقی 
لحظات خوشی برای مخاطب ایجاد کند. در این 
دولتشاهی،  سحر  بهداد،  حامد  سینمایی  فیلم 

بهرنگ علوی، و… ایفای نقش می کنند.
در  امیریوسفی  محسن  کارگردانی  به  »قیف« 
استقبال  با  همچنان  اکران،  از  هفته  سومین 
مخاطبان و فروش خوب رو به رو بود. این فیلم با 
اکران در ۳۲۲سالن و ۱۷۴۸ سانس و فروش بیش 
 ۲،۴ بالغ بر  فروشی  توانست  بلیت  هزار   ۳۹ از 

میلیارد تومان داشته باشد.
امیر  محسن  مشترک  نویسندگی  به  »قیف« 
ماجراهایی  روایت  عطاران،  رضا  و  یوسفی 
که  است  غیرانسان  و  انسان  چند  بین  عاشقانه 
مدام در معرض خطر قرار می گیرد. در خلال این 
وضعیت  به  هم  انتقادی  موضعی  موقعیت ها، 
رضا  شخصیت  اسم  مخفف  قیف  دارد.  جامعه 
عطاران است؛ کسی که از سیاره ای به نام هیرکانی 
به زمین آمده عاشق شده و سر سفر عقد نشسته 
این موجود فرازمینی اما گرفتار دشمنان قبیله خود 
هیرکینی ها میشود و نزدیک است که به شکل گربه 

درآید.
رضا عطاران، فریده سپاه منصور، گیتی معینی، 
رضا نیکخواه، صدف اسپهبدی، ویدا جوان، تورج 
شبنم  باباجانی،  علی  نظرعلیان،  محمود  نصر، 
و  دشتی  رضا  حمید  عابدینی،  حسین  گودرزی، 
ایفای  سینمایی  اثر  این  در  جمشیدی فر  عباس 

نقش کرده اند.

پرونده جشنواره فیلم کودک و نوجوان فردا در 
و  فیلم  تماشای  روز   ۵ می شود.  بسته  اصفهان 
حضور کودکان و نوجوانان در اتمسفر جشنواره، 
به مانند همان حس و حالی است که سینماگران 
برگزاری  زمان  در  و  سال  هر  ماه  بهمن  میانه  در 
جشنواره فیلم فجر تجربه می کنند. اما آنچه اوضاع 
فیلم  به جشنواره  برای جشنواره کودک نسبت  را 

فجر متمایز می کند، نحوه اکران فیلم هاست.
چند  هر  که  رویه ای  برعکس  ایرنا،  گزارش  به 
کجدار و مریز اما شرکت کنندگان در جشنواره فیلم 
فجر برای اکران آثار خود پیش می گیرند، جشنواره 
فیلم کودک به ویترینی بدل شده که تنها اجناس 
خوب را می توان از پشت آن دید و اینکه چه زمانی 
می توان آنها را برای همیشه داشت، حساب و کتاب 

مشخصی ندارد.
گذشته  دوره  چند  در  که  فیلم هایی  بررسی  با 
جشنواره کودک برگزیده شده اند، می توان دریافت 
عمومی  نمایش  به  فیلم ها  این  از  بخشی  که 
بخش  در  فیلم   ۳ گذشته،  سال  نیامده اند.  در 
فیلم های بلند داستانی که قابلیت اکران استاندارد 
شدند  برگزیده  دارند،  را  مردمی  سینماهای  در 
اما هیچ کدام تا به حال که یک سال از اختتامیه 
جشنواره می گذرد، در سینماها به نمایش عمومی 

در نیامده اند.
سینماگران  و  سازندگان  اغلب  آنکه  به  توجه  با 
کودک از کمبود آثار در این زمینه شکایت دارند و 
عده ای دیگر معتقدند که سهم سینمای کودک در 
اکران باید بیشتر از این باشد، اما واقعیت امر این 
است که فیلم های مورد وثوق مهم ترین جشنواره 
فیلم کودک سال، هنوز به اکران عمومی نرسیده اند.

از »ملکه آلیشون« تا »قهرمان من«؛ کدام 
فیلم های برگزیده هنوز اکران نشده اند؟

ملکه آلیشون به کارگردانی ابراهیم نوآور محمد که 
سال گذشته پروانه زرین بهترین فیلم بلند داستانی 
جالب  است.  نشده  اکران  هنوز  کرد،  دریافت  را 
آنکه این فیلم، سال گذشته در جشنواره فیلم فجر 
نیز حضور داشت و با این حال همچنان به اکران 

عمومی نرسیده است.
دیگر فیلم برگزیده سال گذشته جشنواره کودک، 
قهرمان من به کارگردانی محمد آتش زمزم بود که 
پروانه زرین بهترین فیلمنامه و بهترین کارگردانی را 
از آن خود کرد. با این حال آتش زمزم امسال نیز با 
هر چی تو بگی در جشنواره فیلم کودک حضور دارد 
و با دروغ های زیبا نیز در جشنواره فیلم فجر سال 
گذشته حضور داشت. سینگو نیز فیلم دیگری بود 
که سال گذشته جایزه ویژه هیات داوران را دریافت 

کرد اما از اکران آن خبری نیست.
اشاره  باید  گذشته  دوره  های  فیلم  بر  علاوه 
کرد که برخی فیلم ها همچون راز قلعه اثر کریم 
گرگ  بچه  پنجم،  و  سی  دوره  برگزیده  رنانسیان 
های دره سیب اثر مجید برزگر برگزیده دوره سی 
آثار  این  نشده اند.  اکران  همچنان  نیز  چهارم  و 
بلند هستند و  نیز تنها فیلم های بخش داستانی 
به نظر می رسد تعداد فیلم های برگزیده در بخش 
های بین الملل و پویانمایی و.. نیز وضعیتی مشابه 

داشته باشند.
اکران  آن  از  بعد  و  جشنواره ای  حضور  این 
در  پیش  از  بیش  را  کودک  آثار، سینمای  نشدن 
رونق  سو  آن  از  می سازد.  کمرنگ  عمومی  اکران 
جشنواره ای، دلخوشی کاذبی برای اهالی این گونه 
سینما ایجاد می کند که نتیجه آن در اکران عمومی 
فیلم  به  نگاهی  با  که  آنچنان  نیست.  دلچسب 
های اکران شده از ابتدای پاییز امسال نیز تنها به 
ببعی قهرمان که محصول سازمان سینمایی اوج و 

شهرگربه های۲ که محصول بخش خصوصی است، 
می رسیم که این دو به نوعی، تمام تدارک سینماها 

برای مهرماه و فصل بازگشایی مدارس بودند.
حالا امسال و با نزدیک شدن به روزهای پایانی 
جشنواره فیلم کودک، این نگرانی ایجاد می شود که 
چرا فیلم های منتخب جشنواره فیلم کودک به اکران 
عمومی نمی رسند و گیشه سینمای کودک تا این 

اندازه از فیلم های مخاطب پسند خالی است.
بعد از گرفتن پروانه زرین، پخش کننده را از دست 

می دهید
مهدکودک  عملیات  فیلم  کارگردان  اژدری  فرزاد 
فیلم  ایرنا گفت:  به خبرنگار سینمایی  این باره  در 
هایی که در جشنواره کودک نمایش داده می شوند، 
مختص مخاطبین جشنواره اند نه مخاطبین عام و 
این یک ایراد اساسی و بزرگ برای سینمای ماست. 
از فیلم جشنواره ای نمی توان انتظار داشت که در 
اکران عمومی مورد اقبال واقع شود؛ آن هم یک فیلم 

هنرمندانه که بهترین شکل نمود هنر سینماست.
اژدری دلیل دیگر  اکران نشدن این فیلم ها را تفاوت 
مخاطبان دانست و گفت: معمولا یک گروه خاصی 
فیلم ها را در جشنواره می بینند و پای ثابت جشنواره 
هستند. جشنواره فیلم کودک در اصفهان، همیشه 
و  ژانر  از سبک،  فارغ  که  دارد  ای  تماشاگر حرفه 

کارگردان فیلم ها را می بینند.
وی افزود: مخاطب ما در جشنواره همان مخاطب 
فکر  سینماگران  که  البته  نیست.  سینمارو  عامِ 
می کنند این دو از هم جداست؛ فکر می کنند فیلم 
جشنواره ای فقط برای جشنواره است و فیلم گیشه 
فقط برای گیشه اما اگر فیلم خوب داشته باشیم که 
هم جنبه هنری داشته باشد و هم جنبه فروش و 
جذب مخاطب، آن موقع می توانیم ادعا کنیم که 

موفق عمل کردیم.
پخش کننده ها  کودک،  سینمای  تهیه کننده  این 
داد:  ادامه  و  دانست  اتفاق  این  دیگر  عامل  را 
دارد  وجود  ایران  سینمای  در  نانوشته ای  قوانین 

که تهیه کننده ها با هنرمندانی که در جشنواره ها 
حتی  نمی کنند.  کار  می شوند،  واقع  اقبال  مورد 
همکاری  برگزیده  اثر  با  دیگر  هم  پخش کننده 
کودک  جشنواره  در  فیلمی  اگر  چراکه  نمی کند؛ 
پروانه زرین بگیرد، پخش کننده تصور می کند این 
فیلم در گیشه نمی فروشد و جشنواره ای است؛ در 
صورتی که این طور نیست. این یک تصور است و 

واقعیت ندارد.
اژدری ادامه داد: ما در ایران چیزی به نام پخش 
حرفه ای  پخش کننده  نداریم.  حرفه ای  سینمایی 
با  و  دارد  سالن  چند  می سنجد  که  است  کسی 
این تعداد سالن هایی که دارد، فیلم را در تهران 
اما  می گیرد  نتیجه  و  می کند  اکران  شهرستان  و 
در حال حاضر نهاد دولتی که پخش کننده باشد، 

نداریم.
را  کودک  سینمای  فرشتگان  بر  سلام  کارگردان 
این  فکری  پرورش  کانون  گفت:  و  خواند  بی پناه 
فیلم پخش  همه دفتر در سطح کشور دارد، چرا 
نمی کند؟ فارابی یا حوزه هنری هم به همین شکل. 
حوزه هنری این همه سالن دارد اما فقط فیلم های 
خودش را پخش می کند. هر دفتری فقط فیلم های 
و  می کند  پخش  خودش  سینمای  در  را  خودش 

این گونه سینمای کودک بی پناه می ماند.
استقلال رای و عمل نداریم؛ برای فیلمساز کودک، 

تعین تکلیف می کنند
را  مساله  این  دیگر  اشکال  وروجک ها  کارگردان 
به سینماگران نسبت داد و گفت: ما سینماگران 
این  ماندیم. مشکل  عقب  و  نیز ضعیف شده ایم 
فیلم  برای ساخت  رغبتی  فیلمساز،  منِ  که  است 
زمانه خودم  نوستالژی  از  یا  ندارم؛ چراکه  کودک 
کمک می گیرم که دیگر برای بچه ها کاربردی ندارد 
یا با علم زمانه بیگانه هستم و نمی دانم که هوش 
مصنوعی دنیا را پر کرده و باید با آن فیلم بسازم یا 

نمی گذارند فیلم بسازم.
کودک  سینمای  در  اینکه  به  اشاره  با  اژدری 

همیشه عده ای پیشاپیش برای فیلم ها تصمیم گیری 
می کنند، توضیح داد: سرمایه گذار شخصی باشد یا 
دولتی تفاوتی نمی کند؛ برای فیلمساز تعیین تکلیف 
می کنند که فیلم می فروشد یا نه. برخی فیلمسازان 
نیز مجبورند به تغییرات و خواسته های سرمایه گذار، 
تا  بدهند  تن  و..  سینمادار  بازیگر،  تهیه کننده، 
که  است  دلیل  همین  به  فیلمشان ساخته شود. 

تولید فیلم کودک برای فیلمساز رغبتی ندارد.
فیلم  بازیگر  دو  با  می دهم  ترجیح  افزود:  وی 
اجتماعی بسازم و هر چه هم بیشتر از خط قرمزها 
رد شوم، بیشتر فیلمم مورد اقبال مواجه می شود. 
و  نداریم  قرمز  خط  که  هم  کودک  سینمای  در 

بخواهیم کسی را به وسیله آن به سینما بیاوریم.
و  آموزشی  نکات  را  بعدی  فیلمساز معضل  این 
گفت:  و  دانست  کودک  سینمای  آثار  محتوایی 
ما فیلمسازان کودک، ناتوانیم که استقلال رای و 
عمل داشته باشیم و هنوز در حال جلب اعتمادیم 
آموزش  بدی  چیز  نیست  قرار  که  دهیم  نشان  تا 
های  فیلم  در  سنگین تری  بدآموزی های  دهیم. 
به  که  فیلمی  همین  مثلا  دارد؛  وجود  اجتماعی 
صورت سریالی درباره دفاع مقدس ساخته می شد و 
طنز بود، شوخی های رکیکی داشت و اصلا مناسب 
دانش آموز نبود اما بسیاری از مدارس برای بردن 

بچه ها و دیدن این فیلم، همکاری می کردند.
همه می گویند فیلم کودک نمی فروشد

سینمای  در  نانوشته  قانونی  کرد:  تاکید  اژدری 
نوجوان  و  کودک  فیلم  که  دارد  وجود  ایران 
نمی فروشد، فیلم کودک فقط برای جشنواره فیلم 
آن  به  نیز  فجر  در  و حتی  است  اصفهان  کودک 
توجه نمی شود. خب چرا به آن توجه نمی شود؟ ما 
باید از هر دری وارد شویم و به این ماجرا کمک 
کنیم تا فرهنگ تغییر کند؛ البته دو سه سال در هر 
فصلی در اکران عید و تابستان سهمی برای سینمای 
کودک در نظر می گیرند اما به همین دلایلی که ذکر 

آن رفت، هیچ اتفاقی نمی افتد!

یکی از قدیمی ترین پرونده های حوزه تصویری کشور با حکم دیوان 
عالی کشور بسته شد و به نظر می رسد حالا زمان خوبی است که 
قوانین حقوق مولفان که سال ها قبل تدوین شده است، بر اساس 

شرایط روز، بازنگری شود.
به گزارش ایسنا، پرونده شکایت سازمان صدا و سیما از بستر 
پخش آپارات در ۹ سال گذشته، یکی از پرونده های پر فراز و نشیب 
حوزه تصویری کشور بوده است که بسیاری از کارشناسان آن را 
ناشی از قوانین بسیار قدیمی، به روزنشده و فاقد بندهای مرتبط 
با شرایط روز نمایش و پخش آثار هنری می دانند؛ این در شرایطی 
است که قوانین کپی رایت و حقوق مولف در تمام دنیا، هر سال 
بازنگری می شود و مسائل جدید و روز به آن اضافه می شود. از 
جمله این بازنگری ها نیز می توان به بازنگری های کپی رایت با توجه 
به پیشرفت های روز افزون هوش مصنوعی و پلتفرم های کاربر محور 

و... اشاره کرد.
در پرونده ای که ۹ سال قبل تشکیل شد، سازمان صدا و سیما از 
آپارات در قوه قضاییه شکایت کرد و دلیل این شکایت نیز، انتشار 
محتواهای صدا و سیما و نقض مالکیت فکری این سازمان توسط 

پلتفرم ذکر شده بود.
این پرونده در نهایت با حکم دیوان عالی کشور مختومه اعلام شد 

و مدیرعامل آپارات از اتهامات مطرح شده تبرئه شد.
در حکم دیوان عالی کشور درباره رأی دادگاه بدوی آمده است: 
شرکت دادخواه فعالیتش میزبان محور است و از محیط میزبان 
و کاربران با رعایت قوانین سایت نسبت به بارگذاری محتوا اقدام 
می نمایند و مسئولیت آن نیز مطابق مقررات جاری استنادی برعهده 
کاربر می باشد. در ادامه همچنین تاکید شده که میزبان درصورتی 
تعیین مصادیق  کارگروه  اجرای دستورات  در  که  دارد  مسئولیت 

مجرمانه یا مقام قضایی تعلل و کوتاهی کرده باشد.
به گزارش ایسنا، این حکم می تواند به عنوان یک رویه قضایی در 
نظر گرفته شود چرا که در یکی دو سال اخیر، چندین و چند سکوی 
کاربر محور مجوز فعالیت دریافت کرده اند. در عین حال، به نظر 
می رسد همچنان جای قوانین مدوم در این حوزه به شدت خالی 
است؛ به ویژه آن که رویه تولید محتوا از حالت سازمانی قبل تغییر 
کرده و با پیشرفت تکنولوژی، کاربران زیادی در ایران در حال تولید 

محتوا هستند.

چرا فارابی و کانون به پخش فیلم ورود نمی کنند؟

برگزیدگانیکهرنگپردهنقرهایرانمیبینند
با توجه به آنکه اغلب سینماگران کودک از کمبود آثار در این زمینه شکایت دارند و عده ای دیگر معتقدند که سهم سینمای کودک در اکران باید بیشتر از 

این باشد، اما واقعیت امر این است که فیلم های برگزیده جشنواره فیلم کودک، هنوز به اکران عمومی نرسیده اند.
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این حضور 
جشنواره ای و 

بعد از آن اکران 
نشدن آثار، 

سینمای کودک 
را بیش از پیش 

در اکران عمومی 
کمرنگ می سازد. 

از آن سو رونق 
جشنواره ای، 

دلخوشی کاذبی 
برای اهالی این 

گونه سینما ایجاد 
می کند که نتیجه 

آن در اکران 
عمومی دلچسب 

نیست

محمدرضا گلزار چند روز پیش با انتشار قطعه موسیقی »خراب کردی« با همکاری 
مهراد جم بار دیگر بر سر زبان ها افتاده است؛ یک موسیقی پر سر و صدا که بعضی ها 

دوستش دارند و برخی هم مسخره اش می کنند!
به گزارش ایسنا، تقریبا همه ما محمدرضا گلزار را به عنوان سوپراستاری که سال ها در 
اوج بوده و در پروژه های متعدد سینمایی کار کرده است، می شناسیم؛ هرچند که فعالیت 

او در عرصه سینما چندان برای مخاطبان جدی و البته منتقدان خوشایند نبود.
زندگی هنری محمدرضا گلزار از سال ۱۳۷۷ با گروه موسیقی »آریان« شروع شد و به 
عنوان گیتاریست با این گروه روی صحنه می رفت. گروه جوانی که در آن سال ها تورهای 
کنسرت موفقی را در داخل و خارج از کشور برگزار می کرد. همکاری با این گروه پرطرفدار 
مقدمه ای برای آشنایی گلزار با ایرج قادری ـ کارگردان سینما ـ بود که منجر به بازی او در 
فیلم سینمایی »سام و نرگس« شد. فیلمی که در سال ۱۳۷۹ روی پرده سینما رفت و 

مقدمه ای برای آغاز فعالیت های سینمایی گلزار شد.
محمدرضا گلزار خیلی زود تبدیل به یک چهره مطرح سینمایی شد و نمی توان این 
موضوع را نادیده گرفت که در یک بازه زمانی مشخص چهره او فروش گیشه را تضمین 

می کرد؛ با این حال او هیچ گاه در عرصه بازیگری برنده جایزه معتبری نشد.
درست است که از سال ۱۳۹۸ فعالیت های سینمایی محمدرضا گلزار تقریبا متوقف 
شد اما او در عرصه مجری گری نیز تجربه آزمایی کرد و در سال ۱۳۹۷ اجرای مسابقه 
»برنده باش« را در شبکه سه سیما به عهده گرفت. »پانتولیگ« نیز دومین تجربه اجرای 
تلویزیونی او بود که در سال ۱۴۰۲ روی آنتن رفت. درست است که اجراهای تلویزیونی او 

شاهکار نبودند اما اجراهایی تلخ و زننده هم نبودند.
کنار  در  گرفت.  نادیده  نیز  را  او  ورزشی شخصیت  بعد  نمی توان  میان  این  در  اما 

فعالیت های هنری،  گلزار ورزش حرفه ای نیز انجام می دهد تا جایی که در سال ۱۴۰۲ به 
عنوان عضو هیئت رئیسه انجمن پدل و سرپرست تیم ملی هم منصوب شد.

سمتی که برای خیلی ها خوشایند نبود و حضور یک سلبریتی در فدراسیون را زیر 
سوال می برد!

او از موسیقی دل نکند!
شاید فعالیت های پی در پی سینمایی تا سال ها میان گلزار و موسیقی فاصله انداخت 
اما در سال ۱۳۸۶ با همراهی همایون نصیری در تاسیس گروه »دارکوب« نقش داشت 

و فعالیت های مشترکی با مازیار فلاحی و زنده یاد مرتضی پاشایی را نیز روی صحنه برد.
او تک آهنگ های مستقل خود را نیز به صورت جسته و گریخته منتشر کرد و اجراهای 
شخصی خود را روی صحنه برد. کنسرت ها و آهنگ هایی که معمولا هم با استقبال 
جامعه طرفداران محمدرضا گلزار مواجه می شود اما شاید چندان مورد توجه مخاطبان 
جدی موسیقی قرار نگیرد. در دهه ۹۰  این چهره چندین قطعه موسیقی منتشر و 
کنسرت هایی را در تهران و خارج از کشور برگزار کرد که بسیاری معتقد بودند حضور 
جوان ها در کنسرت های او به واسطه کار خوبش در موسیقی نیست بلکه به واسطه 
علاقه طرفداران به او است. البته که اگر نسخه های استودیویی آثار گلزار را گوش کنید، 
آهنگ های او در مقایسه با دیگر خوانندگان کنونی پاپ چندان بی کیفیت نیست ولی 
امری که توانایی یک خواننده را مشخص می کند، اجرای زنده او روی صحنه موسیقی 
است که در همین راستا بارها ویدیوهایی از اجرای زنده او در فضای مجازی دست به 
دست شد و کیفیت به گونه ای بود که حتی مخاطبان عام موسیقی هم توانایی او را در 
خواندن زیر سوال بردند. اما این مسئله تنها گریبانگیر گلزار نیست و در تمامی این سال ها 
که چرخ موسیقی پاپ ایران با خوانندگانی که به راستی خواننده نیستند، می چرخد، 

خوانندگان زیادی بارها مورد نقد قرار گرفته و حتی از عرصه موسیقی حذف شده اند که 
البته شرکت های آنها برایشان جایگزین هایی با همان کیفیت پیدا کرده اند. 

خراب کردی...
حالا اما محمدرضا گلزار با انتشار آهنگ جدید خود به نام »خراب کردی« که این آهنگ 
با ترانه و ملودی مهراد جم ساخته شده است، بار دیگر سرزبان ها افتاده و نوک پیکان 
انتقاد را نیز روانه او کرده است. انتقادها در شرایطی به سمت این چهره روانه هستند که 
او نسبت به خوانندگان پاپ هم رده خود چندان کمتر نیست؛ او مثل همه اهالی پاپ که 
چه در قدرت اجرای زنده و چه در محتوای تک آهنگ کم وکسری های خاص خود را دارند،  

جامعه مخاطب خود را پیدا کرده است و با کسی کاری ندارد.
با این حال نباید این نکته را فراموش کنیم که نمی توان کسی را از انجام کاری به 
خصوص در وادی هنر منع کرد و این در نهایت مخاطبان هستند که تشخیص می دهند، 
کار چه کسی را دنبال کنند؛ البته این امر تحت شرایطی است که مخاطب گزینه های 
زیادی برای انتخاب داشته باشد؛ به گونه ای که اگر چند خواننده ضعیف به عنوان گزینه 
برای شنیدن دارد، چند خواننده و گروه خوب هم به عنوان گزینه روی میز داشته باشد.

در این میان برخی هم هستند که معتقدند که ورود یک بازیگر به عرصه موسیقی، از 
موسیقی کم نمی کند، البته در شرایطی که نام آن خواننده در کنار خوانندگان بزرگ قرار 
نگیرد. برخی هم معتقدند که یکی دیگر از دلایل ساده به نظر آمدن خوانندگی و هجوم 
افراد مختلف به آن، تهیه کنندگانی هستند که افرادی را به عنوان خواننده و سلبریتی 
معرفی می کنند که آهنگشان نه حرفی برای گفتن دارد، نه توانایی اجرا دارند و نه صدای 
خوب! ولی مخاطب می بیند که این افراد کنسرت برگزار می کنند، آهنگ منتشر می کنند، 
عکس آنها روی بیلبوردها است، وضع مالی خوبی دارند، در تلویزیون هستند و... در 

نتیجه با دیدن این نمونه ها فرد با خودش می گوید: »من هم مثل  همین خواننده ها 
می خوانم«! اما در همه این سال ها هرگاه محمدرضا گلزار در عرصه های اجرا،  موسیقی و 
ورزش قدمی برداشت،  از سوی جامعه منتقدان مورد عتاب قرار گرفت و معمولا با روی 
گشاده از او استقبال نشد. اما برای یک بار هم که شده باید تلاش و پشتکار محمدرضا 
گلزار و حضور هدفمندش در عرصه های مختلف را دید و از او به عنوان انسانی پرتلاش 
که پیام های منفی، ناخوشایند و بعضا توهین کننده را نادیده می گیرد و با قدرت به سمت 

هدفش می رود، قدردانی کرد. به افتخار آقای گلزار!

برایمحمدرضاگلزار؛مردیکهمیخواهدهمهفنحریفباشد!


